



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. DC017 (2013)

Thorbjørn Jagland concerned by the recent events in Azerbaijan

Strasbourg, 08.02.2013 – Reacting to the decision today of the Baku Court of Appeal to maintain in detention two human rights activists, Secretary General Thorbjørn Jagland made the following statement:

"I am concerned by the recent events in Azerbaijan and the heavy-handed response of the police to protests. I am particularly disturbed by the arrest on 4 February of Tofiq Yagublu and Ilgar Mammadov, in relation to recent events in Ismayilli.

Mr Mammadov is the Director of the Baku School of Political Studies, a close co-operation partner of the Council of Europe. Today's decision of the Baku Court of Appeal not to release these two men and its refusal to allow the Council of Europe's representative to be present during the Court proceedings is of particular gravity.

I call on the authorities of Azerbaijan to respect the fundamental principles and legally-binding standards of the European Convention on Human Rights, which they have undertaken to uphold when joining the Council of Europe."

Contacts:

[Daniel Hölzgen](#), Spokesperson, mobile +33 6 68 29 87 51

[Can Fişek](#), Media officer, Tel. +33 3 88 41 30 41

Thorbjørn Jagland préoccupé par les récents événements en Azerbaïdjan

Strasbourg, 08.02.2013 – Après l'annonce de la décision rendue aujourd'hui par la Cour d'appel de Bakou, qui confirme le maintien en détention de deux militants des droits de l'homme, le Secrétaire Général Thorbjørn Jagland a fait la déclaration suivante :

« Je suis préoccupé par les récents événements survenus à Bakou et par la réaction brutale de la police face aux manifestations. Je suis particulièrement alarmé par l'arrestation, le 4 février, de Tofiq Yagublu et d'Ilgar Mammadov, à la suite des incidents d'Ismayilli.

M. Mammadov dirige l'Ecole d'études politiques de Bakou, partenaire du Conseil de l'Europe avec lequel celui-ci travaille en étroite coopération. La décision de la Cour d'appel de Bakou de ne pas libérer ces deux hommes et son refus d'autoriser le représentant du Conseil de l'Europe à être présent lors de la procédure devant la Cour sont particulièrement graves.

J'invite instamment les autorités azerbaïdjanaises à respecter les principes fondamentaux et les normes juridiquement contraignantes de la Convention européenne des droits de l'homme, qu'elles se sont engagées à observer au moment de l'adhésion au Conseil de l'Europe. »

Contacts:

[Daniel Hölzgen](#), Porte-parole, mobile +33 6 68 29 87 51

[Can Fişek](#), Attaché aux médias, Tél. +33 3 88 41 30 41